
Rokovania mestského 
zastupiteľstva 

str. 1
Koncom októbra sa uskutočnilo ďalšie 
zasadnutie mestského zastupiteľstva, 
počas ktorého poslanci jednohlasne 
schválili prenájom časti pozemku pre 
Operačné stredisko záchrannej zdra-
votnej služby SR. 30. novembra sa 
poslanci opäť stretli, pričom odobrili 
dokument s názvom Miestny územný 
systém ekologickej stability. Schvále-
nie dokumentu bolo nevyhnutné pre 
budúce získanie financií zo zdrojov EÚ 
a štátneho rozpočtu.
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Rozvojové projekty 
na SOŠDAS Strážske

str. 3
Stredná odborná škola dopravy a slu-
žieb v Strážskom zrealizovala dva roz-
vojové projekty s názvom Poď s nami 
podnikať a Enviroprojekt. Študenti tak 
získali praktickú skúsenosť v oblasti 
podnikania, obohatili sa o vedomosti 
z oblasti financií a naučili sa potrebné 
zručnosti pre budúce povolanie v praxi.

Čistenie v areáli Chemko 
Strážske napreduje 

str. 2 
Vláda SR schválila komplexný plán na 
odstránenie PCB látok, na práce vyčle-
nila 6 miliónov eur. Kompetentní prisľú-
bili, že do konca roka 2025 postupne 
odstránia zhruba 5 tisíc sudov s nebez-
pečným odpadom z lokalít Ošipárne i 
Teplárne. Súčasne bude pokračovať 
geologický prieskum.

Rokovania mestského zastupiteľstva 
27. októbra otvoril primátor mesta, Patrik 
Magdoško, ďalšie zasadnutie mestského za-
stupiteľstva. Poslanci schválili prenájom časti 
pozemku pre Operačné stredisko záchrannej 
zdravotnej služby Slovenskej republiky z dô-
vodu hodného osobitného zreteľa. Pozemok 
radnica prenájme na dobu určitú – 10 rokov 
za cenu prenájmu 1,00 € na rok. V súvislosti s 
prebiehajúcim Plánom obnovy a odolnosti SR 
tu dôjde k výstavbe jednoposádkovej stanice 

záchrannej zdravotnej služby. Mestské za-
stupiteľstvo odobrilo tiež tri zmluvy o zriadení 
vecného bremena medzi mestom a Východo-
slovenskou distribučnou, a. s. Košice. Zria-
denie vecného bremena sa týka umiestnenia 
elektroenergetického zariadenia a jeho príslu-
šenstva na viacerých pozemkoch. 30 novem-
bra sa poslanci stretli na mimoriadnom zastu-
piteľstve, kde schválili dokument s názvom 
Miestny územný systém ekologickej stability. 

Primátor upozornil, že v súvislosti s novým 
programovým obdobím regionálnej politiky 
Európskej únie a s novými rozvojovými pri-
oritami EÚ je schválenie tohto dokumentu 
nevyhnutné pre získanie nenávratných zdro-
jov z EÚ, štátnej kasy a doplnkových zdrojov 
pre projekty mesta v nasledujúcom období. 
Dokument zahŕňa návrh ekologického sys-
tému pre katastrálne územie mesta, pričom 
špecifickým cieľom je zlepšiť stav ochrany 
druhov a biotopov a posilniť biodiverzitu. Viac 
informácií sa dozviete na stránke mesta www.
strazske.sk
Text: Mgr. Tamara Magyarová

Deň vojnových veteránov 
105. výročie od skončenia 1. svetovej vojny

Rozozvučaním sa zvonov v našom meste začal pietny akt na Námestí Alexandra Dubčeka pri 
pamätníku 1. svetovej vojny, kde sme položili vence a uctili si Deň vojnových veteránov, alebo 
Deň červených makov, ktorý sa pripomína celosvetovo 11. novembra. Svet vrátane Slovenska 
červenými makmi – symbolom Medzinárodného dňa vojnových veteránov, vzdáva úctu všet-
kým, ktorí bojovali za slobodu národov. Panychídu, krátku bohoslužbu za zomrelých, odslúžili 
duchovní otcovia Ladislav Praščák z gréckokatolíckej cirkvi a Michal Džugan z pravosláv-
nej cirkvi. Otec Michal Džugan udelil prítomným pomazanie posvätným olejom od hrobu Sv. 
Gabriela Urgebadze z Gruzínska. Pietneho aktu sa za mesto zúčastnila prednostka mesta, 
Mária Hajdučková, občania mesta a členovia Základnej organizácie Slovenského zväzu pro-
tifašistických bojovníkov. Táto tradícia si našla dôstojné miesto aj v našom meste už niekoľko 
rokov.
Text: Anna Zabloudilová, predsedníčka ZO SZPB, prispievateľka 
Foto: Jozef Kormaník 



Radnica chystá pre občanov novinky
Počas tohto roka sme v meste evidovali mnohé vizuálne príjemné zmeny. Došlo k výstavbe kru-
hového objazdu, ku rekonštrukcii námestia, zrealizovali sa projekty detského ihriska a osadili sa 
lavičky i koše v mestskom parku. Na budove kultúrneho domu sa umiestnili fotovoltaické panely, 
pri budovách mestského úradu a základnej školy sa nainštalovali vodozádržné opatrenia, zreali-
zovala sa tiež výstavba zberného dvora a kontajnerových stojísk. Koncom roka spustila radnica 
projekt Mestskej občianskej a poriadkovej služby, ktorá pozostáva zo štyroch zamestnancov. 
Naďalej pokračuje projekt opatrovateľskej služby v meste, pričom od januára budúceho roka aj 
projekt terénnej sociálnej práce. V praxi to bude prebiehať tak, že pomoc a poradenstvo získajú 
osoby priamo od dvoch terénnych sociálnych pracovníčok a od jednej terénnej pracovníčky. 
Samospráva uspela v rámci výstavby detského ihriska Rodinka v hodnote viac ako 50 tisíc eur a 
s prácami začne na letnom kúpalisku hneď, keď to umožní počasie. Aj nasledujúci rok bude plný 
výziev a plánov. Vedenie mesta chce zrevitalizovať vnútroblokové priestory tzv. starého sídliska, 
obnoviť a zároveň navýšiť kapacitu materskej školy. Primátor mesta, Patrik Magdoško, avizu-
je novinku v mestskom parku: „Plánujeme projekt kráľovského altánu v mestskom parku, kde 
chceme vdýchnuť nový život vzácnemu koreňu topoľa bieleho, najväčšieho stromu v strednej 
Európe, ktorý rástol v parku. Stať by sa z neho mal najväčší stôl z jedného kusu masívu v celej 
Európe. Budú si za ním môcť posedieť ako naši, tak aj cudzinci. Chceme vytvoriť z mestského 
parku oddychovú zónu, ako pre kultúrne udalosti, tak aj pre relax.“ Mesto prisľúbilo, že svoju 
pozornosť sústredí na stav a opravu chodníkov i ciest, či na vytváranie parkovacích plôch. Aj keď 
to rozpočet neumožní do takej miery ako je potrebné, pracovníci úradu pripravujú podklady k 
projektom a výzvam, prostredníctvom ktorých by opravy financovali. Zelenú dostal aj projekt zá-
chrannej zdravotnej služby, ktorý by mal byť zrealizovaný v priebehu budúceho roka. Záchranka 
by mala byť spustená do prevádzky začiatkom roka 2025. Vedenie mesta by však v budúcnosti 
chcelo vytvoriť zdravotné stredisko, kde by sídlilo viacero lekárov. Aj kultúrne dianie v meste 
bude opäť rozmanité. Občania sa môžu tešiť na fašiangové slávnosti, “Stražčanský jarmok“, uži-
jú si zábavu počas kultúrneho leta na mestskom kúpalisku a radnica chystá tiež gazdovské dni.
Text: Mgr. Tamara Magyarová
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V meste pribudli kontajnerové stojiská
Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie poskytlo mestu Strážske príspe-
vok v sume 250 tisíc eur na výstavbu kontajnerových stojísk. Celkovo 22 stojísk sa nachádza 
na uliciach Vihorlatská, Družstevná, Okružná, Obchodná, Osloboditeľov, Komenského, na 
Mierovej i Laboreckej ulici. Výstavba uzamykateľných stojísk umožní sústrediť kontajnery na 
jednom mieste, mala by zamedziť nežiaduci prístup k obsahu nádob a vďaka tomu aj elimi-
novať znečistenie okolia. Kľúče budú mať len občania, ktorým bude dané stojisko pridelené. 
Preto záleží len od miestnych občanov, ako budú stojiská časom vyzerať.
Text: Mgr. Tamara Magyarová

V areáli Chemko Strážske pokračujú likvidačné práce
V súvislosti s čistením zamoreného areálu Chemko Strážske sa situácia pohla zásadným spôsobom. 27. septembra sa na pôde mestského 
úradu uskutočnilo stretnutie s občanmi. Tí získali informácie priamo od osobností vedeckej obce, ktoré sa dlhodobo venujú výskumu prítomnosti 
PCB látok v okolí nášho mesta, ich vplyvu na občanov i životné prostredie a možnostiam ich likvidácie. Na diskusii bol prítomný nielen primátor 
mesta Strážske, Patrik Magdoško, ale aj doc. Ing. Ladislav Štibrányi, CSc. zo Slovenskej tech-
nickej univerzity v Košiciach, taktiež Ing. Štefan Tóth, PhD. z Výskumného ústavu agroekológie, 
spoločne s jeho tímom kolegov. Debaty sa zúčastnila aj Anna Kmecová, z rezortu vnútra, Mgr. 
Jana Mergová, prednostka Okresného úradu Michalovce, naši poslanci i miestni aktivisti. Po 
mnohých rokoch sa ľudia zo širšieho okolia dočkajú čistejšieho životného prostredia. Vláda totiž 
schválila komplexný plán na odstránenie PCB látok v Chemku Strážske, pričom naň vyčlenila 
6 miliónov eur. Kompetentní prisľúbili, že do konca roka 2025 postupne odstránia zhruba 5 
tisíc sudov s nebezpečným odpadom z lokalít Ošipárne i Teplárne. Súčasne bude pokračovať 
geologický prieskum. Na základe jeho výsledkov následne nastavia komplexný sanačný projekt 
celej dotknutej oblasti.
Text: Mgr. Tamara Magyarová

Rozvojové projekty 
na SOŠDAS Strážske
Stredná odborná škola dopravy a služieb v 
Strážskom zrealizovala dva rozvojové pro-
jekty s názvom Poď s nami podnikať a En-
viroprojekt. Cieľom projektu Poď s nami 
podnikať bolo poskytnúť mladým ľuďom prí-
ležitosť nadobudnúť praktickú skúsenosť v 
oblasti podnikania pred ukončením strednej 
odbornej školy a súčasne zvýšiť profesijné 
kompetencie v oblasti finančnej gramotnosti 
a podnikateľského vzdelávania u pedagógov. 
Zámerom bolo zvýšiť kvalitu odborného vzde-
lávania žiakov v oblasti finančnej gramotnosti 
a podnikateľského vzdelávania, s cieľom prí-
pravy absolventov našej školy. Naši študenti 
sa vzdelávali prostredníctvom workshopu, po-
čas Dňa otvorených dverí bol vytvorený kvíz a 
žiaci urobili časopis o podnikaní. Zrealizovali 
sme tiež súťaž o Najlepší podnikateľský plán, 
do ktorej sa zapojilo 7 tímov z celej školy. 
Cieľom Enviroprojektu bolo využiť existujúce 
priestory exteriéru školy na prepojenie upev-
ňovania a skvalitňovania teoretických vedo-
mostí žiakov získaných v priebehu štúdia s 
praxou, najmä u dvojročných učebných od-
borov. Zároveň je naším zámerom poskytnúť 
mladým ľuďom praktickú skúsenosť v oblasti 
nadobúdania potrebných zručností pre budú-
ce povolanie a uplatnenie sa na trhu práce 
a viesť študentov k ochrane a zveľaďovaniu 
svojho životného prostredia. V rámci projektu 
sa vytvorili rôzne vzdelávacie materiály, zakú-
pilo sa kompostovisko, vyvýšené záhony na 
pestovanie byliniek, rastliniek a pracovné ná-
radie. Veríme, že aj takéto druhy neformálne-
ho vzdelávania prispejú ku zvyšovaniu kvality 
a prípravy našich žiakov na trh práce.
Text: Ing. Bc. Beáta Šepeľová, riaditeľka 
SOŠDaS, prispievateľka

Košická župa investovala 
do renovácie DSS Harmonia

Budova Domova sociálnych služieb Harmonia v Strážskom práve prechádza vonkajšou re-
konštrukciu. Tá pozostáva zo zateplenia budovy a strechy. Financie tiež vyčlenili na novú 
fasádu, výmenu zdroja tepla, rekonštrukciu rozvodov plynu či na inštaláciu detektora požiaru 
a dymu do každej izby. Košický samosprávny kraj na túto renováciu vynaloží viac ako 2,6 
milióna eur. Naša samospráva sa 
na prácach nepodieľa ani finančne, 
ani personálne. Zástupcovia mesta 
sa však zúčastnili na kontrolnom dni 
s objednávateľom a zhotoviteľom, 
pričom navrhli farebnosť budovy 
tak, aby zapadla do celku s novým 
námestím. Požiadavku zúčastnené 
strany akceptovali.
Text: Mgr. Tamara Magyarová

Zemetrasenie 
pocítili aj Strážania

9. októbra vo večerných hodinách zazna-
menalo mnoho východniarov otrasy. Inak 
tomu nebolo ani v našom meste. Napriek 
tomu, že mnohé okolité obce i mestá evido-
vali výrazné škody na majetkoch občanov, 
samospráva nedisponuje žiadnymi hláse-
niami. Mestské budovy zostali bez škôd, 
iba na Materskej škole na Družstevnej ulici 
popraskala strecha. Primátor mesta, Patrik 
Magdoško, chce problém odstrániť: „Budo-
vu MŠ je potrebné neodkladne rekonštru-
ovať. Pokúsime sa o to v rámci projektu 
obnovy a zvyšovania kapacity materských 
škôl z Plánu obnovy. Vypracovaný je pro-
jekt, s ktorým sa plánujeme zapojiť do vý-
zvy.“ Vedecký kolektív Ústavu vied o Zemi 
SAV informoval, že išlo o stredne silné ze-
metrasenie s magnitúdou 4,9. Otrasy bolo 
cítiť na viacerých miestach v Prešovskom 
i Košickom kraji, pričom zasahovali mnohé 
zložky rezortu vnútra. Vláda vyčlenila 1,5 
milióna eur na pomoc obciam a právnickým 
osobám po zemetrasení, pričom vyše 300 
tisíc eur z danej sumy pridelí poškodeným 
farnostiam a cirkvám.
Text: Mgr. Tamara Magyarová



Prevencia, relax, zábava
Centrum voľného času Strážske v uplynulom období pripravilo pre deti, mládež i dospelých nie-
koľko zaujímavých podujatí. V oblasti prevencie sociálno – patologických javov  v spolupráci s 
OR PZ Michalovce to boli podujatia určené rôznemu spektru účastníkov - Šikanovanie a kyber-
šikanovanie pre žiakov SOŠDAS Strážske, Obchodovanie s ľuďmi, Stop šikane a kyberšikanie 
pre žiakov ZŠ Strážske, Ako nenaletieť podvodníkom – pre klientov DSS Harmonia Strážske, 
Póla radí deťom – preventívny projekt pre MŠ a ZŠ Staré. V spolupráci s ÚSČK Michalovce sme 
pre žiakov 3. a 4. roč. ZŠ Strážske pripravili interaktívne podujatie Prvá pomoc hravo. Z detí sa 
na chvíľu stali ranení, aj záchranári a vyskúšali si poskytnutie prvej pomoci v rôznych modelo-
vých situáciách. O tom, ako sa mení les a kto sa o neho stará, sa deti dozvedeli na besede s 
poľovníkom. Nechýbali obľúbené rybačky na rieke Laborec. Vyrezávaniu tekvíc sa venovali deti 
i rodičia na podujatiach – Svetlonos a veselé tekvičky. K jeseni neodmysliteľne patrí púšťanie 
šarkanov. Deti si mali možnosť vyrobiť aj vlastného, a veru sa im to podarilo. Na tradičnej šar-
kaniáde tak bolo o radosť viac, keď k oblohe vzlietli aj tie vlastnoručne vytvorené s dlhočizným 
chvostom. Nezabudli sme ani na našich starkých. Kyticu uvitú z tanca venovali naši členovia ZÚ 
pri príležitosti mesiaca úcty k starším obyvateľom obce Staré. Deň starých rodičov sme oslávili  
2. ročníkom súťaže, kde deti so svojimi starkými prežili príjemné chvíle na zábavnom podujatí. 
Ďalšie pripravované podujatia sme už nemohli realizovať kvôli nariadeným opatreniam ÚVZ 
Michalovce (výskyt hepatitídy typu A). Obľúbené podujatie Mikuláš tak prebiehalo počas záuj-
movej činnosti jednotlivých záujmových útvarov v týždni 4. – 8.12.2023. Za podporu podujatia 
ďakujeme  supermarketu Tesco Strážske. V súčasnosti sa naši členovia záujmových útvarov 
pripravujú na vystúpenie s pásmom Betehemci. Ak nám to podmienky umožnia, vidíme sa na 
celomestskom podujatí Vianočná bobaľka.
Text: Mgr. Marta Kordeľová, riaditeľka CVČ, prispievateľka
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Spomíname
Odišla si preč,
nás to teraz bolí,
opustila si tento svet
aj proti svojej vôli.

Keď už sa tak stalo,
keď si zostala v zemi,
nevyprcháš z myslí tých,
pre ktorých si bola všet-
kým.

Na Irenu Martu Grigeľovú, ktorá nás navždy 
opustila dňa 9. júla spomínajú sestra, dcéra, 
syn, vnúčatá, pravnúčatá

Poďakovanie
Odišla si skôr, než zbo-
hom si dala,
v srdciach najbližších 
miesto si mala.
Sladko spi, odpočívaj,
na nás z neba dozeraj.

S bolesťou v srdci ďa-
kujeme všetkým príbuz-
ným, priateľom, suse-
dom a všetkým známym, 
ktorí sa prišli rozlúčiť s našou drahou zosnu-
lou Ľudmilou Serenčovou a 11. septembra 
ju odprevadili na jej poslednej ceste. Ďakuje-
me aj za kvetinové dary a za prejavenú sú-
strasť pre nás v smutnej a ťažkej chvíli.
Smútiaci manžel Jozef a deti s rodinami

Poďakovanie
22. októbra nás neča-
kane a navždy opustil 
náš drahý manžel, otec, 
švagor a dedko Pavol 
Šimkanin. Touto cestou 
ďakujeme všetkým prí-
buzným, susedom, bý-
valým kolegom, priate-
ľom a známym, ktorí sa 
prišli naposledy rozlúčiť, 
a tak zmiernili náš hlboký žiaľ. 
Smútiaca rodina

Poďakovanie
13. novembra nás náhle 
a navždy opustil náš mi-
lovaný syn, brat, švagor, 
strýko Mgr. Bohumil 
Vopršálek. Touto ces-
tou ďakujeme rodine, 
príbuzným, duchovným 
otcom, susedom, kama-
rátom, spolužiakom a 
všetkým známym, ktorí 
sa zúčastnili pohrebu a odprevadili ho na po-
slednej ceste do večnosti. Ďakujeme za kve-
tinové dary a prejavy sústrasti, ktorými ste sa 
pokúšali zmierniť náš hlboký žiaľ.
Smútiaca rodina

Jesenné aktivity 
MO JDS

V jesennom období výbor Miestnej orga-
nizácie Jednoty dôchodcov Slovenska pri-
pravil pre svojich členov zaujímavé akcie, 
o ktoré nebola núdza. Úhrada akcií z člen-
ského príspevku členov, príspevku mesta a 
sponzorského príspevku BUDAMAR Logis-
tic. 5. septembra športové podujatie „Kol-
ky“ spojené s besedou so zdravotníkom s 
praktickými ukážkami prvej pomoci pri ná-
hlom dusení. Účasť 62 členov. Víťazi oce-
není medailou, diplomom a cenou. Nechý-
bal chutný netradičný guláš. 12. októbra v 
priestoroch Pub Parku sme zrealizovali 4. 
ročník petangu. Súťažilo sa v disciplínach: 
petang, šípky, neposlušná tenisová raketa, 
zatĺkanie klincov, kop na bránku a labyrint. 
Víťazi si odniesli zaujímavé ceny. Nechýba-
la pečená klobása. Účasť 60 členov.  17. ok-
tóbra navštívilo 23 našich členov Štátne di-
vadlo Košice – divadelná hra Amadeus. 16. 
novembra sme v priestoroch reštaurácie Az-
téka zrealizovali posedenie Úcty k starším. 
V úvode kytičku z programu uvili žiaci tunaj-
šej ZŠ. Príhovor a prípitok predniesol člen 
p. Andrejko. Za bohatej účasti 69 členov 
nechýbalo tradičné pasovanie 22 nových 
členov, ktorí obdržali pasovací list, odznak 
MO a darček. 14 jubilanti boli odmenení 
prianím k jubileu a darčekom. Potešila ka-
pustnica a káva. K občerstveniu aperitívom 
a zákuskami prispeli aj jubilanti. Potešili i 
zaujímavé súťaže dvojíc pripravené p. Sa-
bom. V závere tradičná tombola – 42 cien, 
ktoré zabezpečil výbor a sponzori – členky 
JDS, primátor mesta a niektorí poslanci 
mestského zastupiteľstva, Proservis, hor-
ský tatranský rezort Poprad. Všetkým ďaku-
jeme. Každý utorok si seniori v priestoroch 
Strednej odbornej školy dopravy a služieb 
môžu zacvičiť pod vedením Ing. V. Venglar-
číkovej. Zúčastňujú sa tiež aktivít usporia-
daných okresnou organizáciou JDS. Teší 
nás vysoká účasť na všetkých podujatiach a 
každoročne stúpajúci počet záujemcov. Sú-
časná základňa má 92 členov. Všetci sa už 
teraz tešíme na aktivity v roku 2024.
Text: Mgr. Eva Kovalová, predsedníčka MO 
JDS, prispievateľka

Spevácka skupina 
Gaštanka slávila

6. októbra v priestoroch kultúrneho domu 
oslávila svoje 35. narodeniny spevácka skupi-
na Gaštanka. Spevácky súbor vznikol v roku 
1988, jeho názov je inšpirovaný gaštanovou 
alejou, na ktorú sú občania mesta patrične 
hrdí. Medzi zakladajúcich členov patrili p. 
Kosťová, Suchytrová, Kočanová, Karoľová, 
Ihnatová a Kyselová. Svoje spevácke kvality 
sme prezentovali aj prostredníctvom Rozhla-
su a televízie Slovenska, či v živom vysielaní 
internetového Rádia Paráda. Súbor prerušil 
svoju činnosť v rokoch 1996-2001, pretože 
vedúci predstavitelia boli pozvaní do USA 
šíriť kultúru našich predkov pre Slovákov ži-
júcich v zahraničí. Po návrate zo zahraničia 
sa znovu obnovila činnosť, ale už s mladší-
mi členmi. Od roku 2017 je súbor zložený zo 
siedmich členov, ktorí vystupujú na rôznych 
kultúrnych podujatiach. Koncert prišli podporiť 
aj dôchodkyne z Klubu dôchodcov Strážske 
a členky Jednoty dôchodcov Slovenska. Hos-
ťami programu boli členky speváckej skupiny 
POTOKY z Nižného Hrabovca, žiaci a učite-
lia Základnej umeleckej školy v Strážskom a 
žiačky prvého stupňa Základnej školy v Stráž-
skom.
Text: PhDr. Alena Jurečková, referentka škol-
stva, prispievateľka

20 rokov Pavučinky v Strážskom
Dňa 9. októbra sme mali vernisáž pri príležitosti 20. výročia založenia krúžku paličkovania Pa-
vučinka. Pozvanie na toto podujatie prijal predseda Matice slovenskej, M. Gešper, riaditeľka 
Domu matice slovenskej Michalovce, K. Obšatníková, lektorky paličkovanej čipky K. Kaščáková 
a A. Kanocová a ďalší významní hostia. Náš krúžok vznikol na podnet bývalej prednostky mesta 
M. Šukajlovej, vďaka ktorej sme sa v roku 2003 zúčastnili kurzu paličkovanej čipky pre začiatoč-
níkov. Po úspešnom ukončení prvého kurzu sme zvládli aj kurz pre pokročilých. Máme za sebou 
20 rokov usilovnej práce, čo vidno aj na našej výstave. Pri valci a paličkách sa stretávame dva-
krát do týždňa, aby sme čarovali s niťami a zdokonaľovali sa. Zúčastňujeme sa rôznych výstav 
v blízkom okolí, no navštevujeme tiež Medzinárodný festival paličkovanej čipky v Rožňave, kde 
sa stretávame s čipkárkami zo susedných štátov. Na záver chcem povedať, že napriek tomu, 
že remeslo už u nás nemá zlaté dno, tradičné zručnosti ani v modernej dobe nevymreli. Za 
organizáciu výstavky patrí poďakovanie vedú-
cej krúžku, Anne Gajdošovej, a všetkým čo sa 
podieľali na jej uskutočnení.
Text: Anna Zabloudilová, prispievateľka
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Mikulášska nádielka v CVČ
Z dôvodu šírenia hepatitídy typu A sa všetky hromadné podujatia v na-
šom meste napokon nekonali. Mikuláš však na deti nezabudol a vyhľa-
dal ich nielen v priestoroch ZŠ a MŠ, ale aj v CVČ. Počas záujmových 
krúžkov navštívil deti, ktorým vyčaroval úsmev na tvári svojou prítom-
nosťou a sladkými odmenami. Najmenšie deti zo záujmového útvaru 
Drobček sa s Mikulášom zoznámili počas pondelkového a piatkového 
stretnutia. Aj keď sa spočiatku obávali, neskôr sa im Mikuláš zapáčil a 
tí odvážnejší sa s ním aj odfotili. Túto krásnu tradíciu sme tak predsta-
vili i našim „drobcom“, ktorí už budúci rok môžu veriť, že ak budú dobrí, 
čaká ich sladká pozornosť. Nám dospelým navodila návšteva Mikuláša 
príjemnú vianočnú atmosféru, a tak mal tento deň svoje čaro.
Text: Mgr. Tamara Magyarová
Foto: Mgr. Sabína Hajdučková

Návšteva u starkých
Tak, ako končí leto a začína jeseň, prichá-
dza staroba nenápadne a pomaly. Nedá sa 
jej vyhnúť. Človek sa ocitá v jeseni života  a 
spomína na minulosť. Staroba nie je choro-
ba. Staroba je výzva a neznamená koniec 
životnej aktivity. Bol tu mesiac október, kto-
rý pripomína,  ako si uctiť starších občanov  
v našom okolí. Úcta k starším by mala byť 
hlavne spontánna, nenásilná a sústavná. A 
predovšetkým by mala byť táto úcta stála, 
nielen v „Mesiaci úcty k starším“, lebo starší 
ľudia si ju zaslúžia vždy. A tak aj tento rok 
sme potešili starkých v zariadení Harmonia 
v našom meste. Spolu s pani učiteľkami 
sme si pripravili program, malé darčeky, 
ktorými sme ich potešili a na záver sme si 
spravili diskotéku, kde sme predviedli tance. 
Bol to pekný zážitok pre nás potešiť nieko-
ho, kto si to zaslúži.
Text: Žiaci zo 6.A Základnej školy Strážske, 
prispievatelia

Majstrovstvá okresu v stolnom tenise
Mesiac november patril okresným kolám v stolnom tenise. Zúčastnili sa ho dievčatá i chlapci 
z našej školy. Získali sme krásne umiestnenia. Družstvo dievčat obsadilo 1.miesto v zložení: 
T.Eleková 7.A, P. Marcinová 8.A, N. Ľaľová 9.A, N. Turbáková,6.A. Stali sme sa tak majsterka-
mi okresu Michalovce.  Družstvo chlapcov 
v zložení: D. Šurmanek, 9.A, S. Kosť, 9.A, 
S. Rešovský 8.B a T. Sekera, 6.A. získali 
2.miesto, kde v silnej konkurencii sa naši 
chlapci nestratili a podľahli až vo finále druž-
stvu VI. ZŠ Michalovce. Tešíme sa z našich 
úspechov.
Text: Nina Turbáková, žiačka Základnej 
školy Strážske, prispievateľka

53. ročník Behu Oslobodenia mesta Strážske
Dňa 16. novembra sa v našom meste uskutočnil 53. ročník Behu Oslobodenia mesta Strážske. 
Tohto roku bohužiaľ bez detských a mládežníckych kategórií, z dôvodu výskytu žltačky v našom 
meste, keď nám regionálny úrad zdravotníctva neodporučil štart týchto kategórií. Na štart trate 
sa postavilo rekordných 185 pretekárov odhodlaných bojovať so súpermi. V cieli hlavnej kategó-
rie dominoval Martin Folenta z klubu Obalservis Košice, v kategórií žien dominovala Simona 
Fritz z klubu Prešov running team. Z domácich pretekárov sa najlepšie darilo Jozefovi Fencíkovi 
v celkovom poradí mužov na 10. mieste, z domácich pretekárok Lucii Müllerovej v celkovom 
poradí žien na 11. mieste. Samotných organizátorov potešil fakt, že na štart sa postavilo až 18 
domácich bežcov a bežkýň. Beh sledovalo množstvo divákov, k čomu prispelo aj príjemné po-
časie a dobrá atmosféra. Diváci povzbudzovali všetky vekové kategórie, po samotnom behu boli 
ocenení traja v každej vekovej kategórií pohármi. Účastníci obdržali spomienkovú medailu a po 
vyhlásení víťazov nasledovala tombola s tradičnou hlavnou cenou, horským bicyklom. Poďako-
vanie patrí všetkým pracovníkom MsÚ v Strážskom na čele s primátorom mesta P. Magdoškom, 
členom bežeckého klubu MBO Strážske za prípravu podujatia, trate a samotných priestorov 
štartu i cieľa, poďakovanie patrí Jankovi Sabovi za výborné moderovanie, mestskej a štátnej 
polícií za kontrolu na cestách.
Text: Vladislav Lipovský, predseda MBO Strážske, prispievateľ
Foto: Erik Baran

Súťažili sme v kolkoch
Základná organizácia Slovenského zväzu 
protifašistických bojovníkov usporiadala 11. 
novembra súťaž v kolkoch. Konal sa už v po-
radí štvrtý turnaj o putovný pohár, ktorý v tre-
ťom ročníku získala B. Apjárová. Do súťaže 
sa prihlásilo 20 súťažiacich , ženy - 1. miesto 
J. Kormaníková, 2. miesto B. Borošová 3. 
miesto A. Suchá. Muži – 1. miesto J. Stach, 2. 
miesto P. Zápotočný, 3. miesto V. Cangar. Pu-
tovný pohár získal J. Stach. Strávili sme spolu 
príjemné popoludnie, voľný čas sme venovali 
športu vo vzájomnom porozumení.
Text: Anna Zabloudilová, predsedníčka ZO 
SZPB, prispievateľka

Turnaj v elektronických šípkach
Nadšenci elektro-
nických šípok sa 
28. októbra stretli 
v priestoroch Šport 
pubu na ihrisku, aby 
si prostredníctvom 
turnaja zmerali sily. 
Súťaže sa zúčastni-
lo 19 hráčov z Hu-
menného, Michalo-
viec a Strážskeho. 
Akciu zorganizoval 
Šport pub ihrisko v 
spolupráci so šíp-
karským klubom 
Megalodon Darts. Hrali jednotlivci a dvojice, pričom na prvom mieste 
v rámci jednotlivcov skončil Milan Kobza, druhý sa umiestnil Marián 
Štedl a tretí bol Pavol Krajkovič. Najlepšou dvojicou boli Radoslav 
Uhrín a Pavol Mažerik, druhí najúspešnejší boli Edo Čižmár a Pavol 
Krajkovič, tretia skončila dvojica Milan Kobza a Matúš Misár. Okrem 
pohodovej atmosféry nechýbalo ani chutné občerstvenie – grilovaná 
klobása. Vďaka patrí Šport pub ihrisku za dobrú organizáciu a primá-
torovi mesta, Patrikovi Magdoškovi, za vecné ceny.
Text: Mgr. Tamara Magyarová
Foto: Maroš Kudelčík


